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 Protokół nr XVIII/2020 

przebiegu XVIII sesji Rady Powiatu w Śremie, 

przeprowadzonej w trybie zdalnym w piątek 08 maja 2020 r. 

  

Obrady rozpoczęto o godz. 12.00. 

W sesji udział wzięło 17 Radnych.  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

W obradach uczestniczyli również: 

1. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

2. Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska.  

3. Urszula Sitnicka Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Śremie. 

4. Pani Agnieszka Oleszak - Baczyńska pracownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Śremie. 

5. Pani Natalia Walczak inspektor w Wydziale Organizacyjnym i Inwestycji Starostwa 

Powiatowego w Śremie. 

6. Pani Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego  

w Śremie. 

 

Zaproszenie na sesję stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski otworzył obrady XVIII sesji Rady Powiatu  

w Śremie. Powiedział, że na podstawie art. 32 ust. 2, pkt 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o 

samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2020 r. poz. 920), w związku z art.15zzx ust.1 i 2 ustawy z 

dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 

sytuacji kryzysowych ( Dz. U. poz. 374 ze zm.),  przeprowadzimy w trybie zdalnym sesje. 

 

Poinformował zgromadzonych, że obrady sesji Rady Powiatu są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz oraz dźwięk a podstawą prawną tej rejestracji jest art. 6 ust. 

1 lit. c rozporządzenia ogólnego o ochronie danych osobowych. Zgodnie z którym przetwarzanie 

jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego wskazanego w art. 15 ust. 1a ustawy o 

samorządzie powiatowym. 

  

Na podstawie listy obecności stwierdził (każdy Radny potwierdził swoją obecności wciskając 

przycisk kworum w systemie eSesja), że w sesji uczestniczy 17 Radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum i Rada jest władna podejmować prawomocne 

uchwały.  

 

Przewodniczący zgłosił wniosek od pana Starosty o rozszerzenie porządku obrad o punkt 

dotyczący podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej  powiatu śremskiego, który stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzenie wymienionego punktu do porządku 

obrad. Rada powiatu jednogłośnie (17 głosów za) rozszerzyła porządek sesji o ww. punkt. Po 

zmianie porządek przedstawia się następująco: 

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z XVI i XVII sesji. 

3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu. 
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5. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Śremie o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego powiatu śremskiego w 2019 r. 

6. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Śremie  

za 2019 r. wraz z wykazem potrzeb w zakresie pomocy społecznej oraz zestawieniem potrzeb 

w zakresie systemu pieczy zastępczej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wdrożenia Lokalnego Programu Pomocy Społecznej  

na 2020 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2019  

dla Powiatu Śremskiego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 roku. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na 2020 rok. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2020 rok. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu śremskiego. 

13. Informacja z realizacji Strategii Rozwoju Powiatu Śremskiego za 2019 r. 

14. Interpelacje i zapytania Radnych. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie    

 międzysesyjnym. 

17. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi do protokołu  

z XVI posiedzenia Rady Powiatu? 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w wyniku którego Protokół XVI sesji z dnia 

28.02.2020 r. został przyjęty przez Radę Powiatu (17 głosów za). W związku z aktualizacją 

systemu eSesja Radny Witold Opielewicz nie mógł oddać głosu elektronicznie dlatego 

poinformował telefonicznie , że oddaje głos za przyjęciem protokołu. 

 

Przewodniczący zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi do protokołu z XVII posiedzenia Rady 

Powiatu? 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 

 

Protokół XVII sesji z dnia 04.03.2020 r. został przyjęty przez Radę Powiatu (17 głosów za). 

 

Ad 3.  

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik poinformowała, że sprawozdania Zarządu Powiatu z 

wykonania uchwał Rady Powiatu dotyczące sesji z dnia 28.02.2020 r. oraz 04.03.2020 r. 

stanowiące załącznik nr 4 do protokołu nie wymagają uzupełnienia. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy? 

Radni nie zgłosili pytań. 
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Ad 4. 

Starosta Śremski Zenon Jahns odczytał uzupełnienie sprawozdania z działalności Zarządu 

Powiatu w Śremie. Sprawozdanie z uzupełnieniem stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

Starosta poinformował, że szpital śremski oraz DPS-y w Psarskiem i Śremie w chwili obecnej nie 

mają większych problemów związanych z sytuacją epidemiologiczną lub problemów 

finansowych. Te jednostki posiadają niezbędny sprzęt ochronny oraz środki dezynfekcyjne. W 

Domach Pomocy Społecznej, w całym kraju są różne problemy epidemiologiczne. Natomiast 

nasze DPS-y są pod stałą kontrolą i sytuacja jest stabilna. Z inicjatywy Wojewody Wlkp. zostaną 

przeprowadzone testy wśród pracowników i pensjonariuszy DPS w Psarskiem i Śremie. 

Dodatkowo te jednostki otrzymały od Wojewody Wlkp. wsparcie finansowe na bieżące potrzeby  

i zakup środków dezynfekcyjnych. 

Starosta podziękował wszystkim którzy bezinteresownie włączyli się, w pomoc szpitalowi oraz 

DPS-om między innymi przedsiębiorcom, szkołom, mieszkańcom i młodzieży naszego powiatu. 

Starosta podziękował również Burmistrzowi Gminy Śrem panu Adamowi Lewandowskiemu, za   

udzielone wsparcie na zakup respiratora i aparatu do znieczulania. Dodał, że być może nasz 

szpital otrzyma respirator od Marszałka Województwa Wielkopolskiego.  

Starosta wyjaśnił, że nie ma na sesji Dyrektorów DPS-ów, PUP, Prezesa Szpitala, z uwagi na to, 

że nikt z Radnych nie zgłaszał do tych osób pytań.  

Dodał, że pracownicy Powiatowego Urzędu Pracy w Śremie maja dużo pracy, ponieważ udzielają 

wsparcia w ramach Tarczy Antykryzysowej. W związku z tym na prośbę pani Dyrektor PUP od 

przyszłego tygodnia zostanie udzielone tej jednostce wsparcie personalne. 

Starosta powiedział, że na pewno zostanie otwarta całodobowa apteka przy szpitalu w Śremie. 

Zakończył się już proces decyzyjny, który skutecznie utrudniała Wielkopolska Izba Aptekarska. 

Wraz z prezesem szpitala zaangażował się w ten proces. Ponadto pomocy udzieliły służby 

Wojewody i ten proces został zakończony. Dodał, że Główny Inspektor Farmaceutyczny bardzo 

szybko podjął decyzję. Apteka zostanie otwarta od dnia 15.05 br. lub 01.06 br. Wszystko zależy 

od tego kiedy zostanie podpisana umowa z NFZ. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy? 

 

Radny Tomasz Klaczyński podziękował Panu Staroście za przekazane informacje. Następnie  

poprosił aby Pan Starosta rozwinął temat zawartego porozumienia z Kierownikiem PCPR w 

Śremie. Ponadto poprosił o informacje czy została rozliczona ostatnia transza projektu pn. 

„Aktywna integracja sposobem na pozytywne zmiany”. 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns odpowiedział, że zostały skierowane do Fundacji Aktywności 

Lokalnej dwa zapytania. W tej chwili oczekujemy na odpowiedź czy przyrzeczone dokumenty  

w tym tygodniu dotrą. Natomiast dokumenty, które pozyskał samodzielnie PCPR do rozliczenia 

ostatniego wniosku przekazane zostały do Urzędu Marszałkowskiego w Poznaniu. Na chwilę 

obecną nie wiemy jak ta sprawa się zakończy. Starosta powiedział, że nie chce wypowiadać się na 

temat zawartego porozumienia z Kierownik PCPR w Śremie. Dodał tylko, że sprawa została 

załatwiona. 

   

Radni nie zgłosili więcej pytań. 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego Informacji Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Śremie o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego powiatu śremskiego w 2019 r., który stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu.  

Powiedział, że informacja była przedstawiana na wczorajszym posiedzeniu Komisji przez panią 

Urszulę Sitnicką Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Śremie. Poprosił Panią Inspektor aby 
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przedstawiła informacje na temat aktualnej sytuacji w powiecie śremskim, w związku z epidemią 

koronawirusa COVID-19. 

 

Urszula Sitnicka - Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Śremie, powiedziała, że do 

chwili obecnej wykonano 215 badań. Potwierdzonych zakażeniem zostało 10 osób z czego 3 

osoby ozdrowiały, a 7 osób pozostaje w izolacji domowej (w Gminie Książ Wlkp. 3 osoby, w 

Gminach Śrem i Brodnica po 2 osoby). Obecnie 12 osób jest w kwarantannie (w Gminie Śrem 10 

osób, w Gminie Książ Wlkp. 2 osoby). Łącznie 97 osób zostało skierowanych na kwarantannę 

przez Inspekcję Sanitarną. Sprawdzany jest stan zdrowia tych osób, monitorowane są wymazy. 

Przeprowadzane są kontrole czy przestrzegana jest kwarantanna.  

 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 6.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski powiedział, że Sprawozdanie z działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Śremie za 2019 r. wraz z wykazem potrzeb w zakresie 

pomocy społecznej oraz zestawieniem potrzeb w zakresie systemu pieczy zastępczej było 

przedstawiane i omawiane przez panią Agnieszkę Oleszak - Baczyńską pracownika socjalnego 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Śremie na posiedzeniu Komisji Zdrowia, więc 

otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

 

Radny Hieronim Bartkowiak powiedział, że chciałby wyrazić wielkie uznanie za pracę PCPR  

w Śremie oraz naszych Domów Pomocy Społecznej w 2019 r. Wyraził również słowa uznania za 

obecną pracę Domów Pomocy Społecznej, w tym trudnym czasie związanym z sytuacją 

epidemiologiczną. Ponadto zapytał ile wolnych miejsc posiadają obecnie nasze DPS-y.  

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski odpowiedział, że Pan Radny otrzyma odpowiedź na 

piśmie. 

 

Radni nie zgłosili więcej pytań.   

Przewodniczący zamknął dyskusję. 

Sprawozdanie PCPR stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poprosił aby każdy Radny potwierdził swoją 

obecność na posiedzeniu wciskając przycisk kworum w systemie eSesja. Na podstawie listy 

obecności stwierdził że w sesji uczestniczy 17 Radnych. 

 

Ad 7.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie  wdrożenia Lokalnego Programu Pomocy Społecznej na 

2020 rok.  

 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Zdrowia, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i odczytał opinie o projekcie uchwały. (Opinie do wszystkich 

podejmowanych uchwał stanowią załącznik nr 8 do protokołu). 

 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  
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Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr  XVIII/139/2020  w sprawie wdrożenia Lokalnego Programu Pomocy Społecznej na 

2020 rok została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie (17 głosów za) i stanowi załącznik nr 

9 do protokołu. 

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2019 

dla Powiatu Śremskiego. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Zdrowia, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i odczytał opinie o projekcie uchwały.  

 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XVIII/140/2020 w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2019 

dla Powiatu Śremskiego została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie (17 głosów za) i 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 roku. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Zdrowia, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i odczytał opinie o projekcie uchwały.  

 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  
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Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XVIII/141/2020 w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2020 roku  została podjęta 

przez Radę Powiatu jednogłośnie (17 głosów za) i stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad. 10. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy 

aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na 2020 rok. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Zdrowia przez Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Izabelę Ratajczak, więc otworzył 

dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący zamknął dyskusję i odczytał opinie o projekcie uchwały.  

 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XVIII/142/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy 

aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na 2020 rok została podjęta przez Radę 

Powiatu (16 głosów za, 1 wstrzymujący się) i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2020. 

Poinformował, że Zarząd Powiatu zgłosił autopoprawki do tego projektu uchwały.  

 

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska omówiła autopoprawki, które stanowią załącznik nr 13 

do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i odczytał opinie o projekcie uchwały.  

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Przestrzegania Prawa zaopiniowała pozytywnie 

projekt uchwały. 
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Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość wstrzymał się od głosu. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XVIII/143/2020 zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2020 została podjęta przez 

Radę Powiatu (14 głosów za, 3 wstrzymujące się) i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad. 12. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu śremskiego. 

 

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska omówiła projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 15   

do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XVIII/144/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej powiatu śremskiego została podjęta przez Radę Powiatu (15 głosów za, 2 

wstrzymujące się) i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad 13. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego Informacji z realizacji Strategii Rozwoju Powiatu Śremskiego za 2019 r., która 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Powiedział, że informacja była przedstawiana wczorajszym posiedzeniu Komisji Budżetu, w 

związku z tym otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań do pani Natalii Walczak Inspektor 

Wydziału Organizacyjnego i Inwestycji Starostwa Powiatowego w Śremie. 

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący zamknął dyskusję. 

 

Ad 14. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają interpelacje lub 

zapytania?  

Radni nie zgłosili interpelacji i zapytań. 

 

Ad 15. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają wnioski lub informacje. 

 

Radny Emil Majsner powiedział, że w związku z epidemią koronawirusa dokonano cięć  

między innymi w stowarzyszeniach i klubach sportowych. Zapytał czy Zarząd Powiatu planuje 

kolejne cięcia.  

Powiedział, że podobnie jak Pan Starosta chciałby podziękować różnym instytucjom i osobom za 

udzieloną pomoc. Szczególne podziękowania skierował do panów Mirka Piaseckiego i Roberta 
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Popkowskiego (Radny Sejmiku Województwa Wielkopolskiego). Dodał, że te osoby mocno 

zaangażowały się w pomoc śremskiemu szpitalowi i to między innymi dzięki ich staraniom udało 

się uzyskać wsparcie finansowe w wysokości około 30 tys. zł na zakup kardiomonitorów. 

 

Starosta Zenon Jahns powiedział, że rezygnując z umów z organizacjami pozarządowymi 

powiat wykazał się dbałością o bezpieczeństwo epidemiologiczne mieszkańców naszego powiatu. 

Gdyby brali udział w przedsięwzięciach organizowanych przez te organizacje, byliby bardziej 

narażeni na zakażenie. Starosta wyjaśnił, że środki finansowe są przyznawane na realizację 

pewnych celów. W sytuacji gdy dane zadanie nie zostanie wykonane te środki trzeba zwrócić. 

Gdyby organizacje wpłaciły zaliczki na realizację zadań, które nie zostałyby wykonane wówczas 

sprawy trafiłyby na drogę sądową. Dlatego tą decyzją uchronił wiele organizacji przed 

problemami.  

Starosta powiedział, że dochody z PIT-u za kwiecień 2020 r. są o 40 % niższe niż w roku 

poprzednim. Potwierdziły się jego przewidywania, że dochody powiatu będą niższe o około 5 mln 

zł. Jednak biorąc pod uwagę dane za kwiecień br. to dochody spadną o około 8 mln zł.  

Jeżeli chodzi o przedsięwzięcia związane z epidemią, w pierwszej kolejności powiat zajął się 

ratowaniem zdrowia mieszkańców. Równolegle prowadzone były analizy i strategia działania na 

następne miesiące i lata. Wszystkie przedsięwzięcia, które będą realizowane w tym roku mają 

duże znaczenie dla budżetu, w latach następnych. Dodał, że jest daleki od tego aby zaciągać 

kredyty dlatego powiat będzie wydawał z budżetu tylko te środki, które są zlecone zadaniami. 

Będą wykonywane tylko niezbędne inwestycje np. zakresie bieżących remontów dróg. Po 

pierwsze, aby utrzymać odpowiedni stan dróg, po drugie aby nie odcinać dochodów dla 

przedsiębiorców z regionu śremskiego. Dodał, że inwestycje które są zaplanowane  

w Powiatowym Zarządzie Dróg w Śremie nie zostały usunięte z budżetu, ale nie będą 

realizowane. Obecnie priorytetem są wskazane działania oraz szpital i DPS-y.  

 

Radni nie zgłosili w tym punkcie więcej wniosków i informacji. 

 

Ad 16. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski powiedział, że w związku z Świętem Konstytucji 

Trzeciego Maja złożył z Panem Starostą w imieniu powiatu i radnych powiatu śremskiego 

wiązankę na cmentarzu przy ul. Cmentarnej w Śremie. 

Powiedział, że DPS Psarskie ma 10 wolnych miejsc, natomiast DPS Śrem ma 6 wolnych miejsc. 

Dodał, że jest to odpowiedź na pytanie dotyczące ilości wolnych miejsc w naszych DPS-ach 

(pytanie zadane przez Radnego Hieronima Bartkowiaka na początku sesji). 

Poinformował, że najbliższe posiedzenia komisji zaplanowane są na dzień 25.06. Jednak terminy 

posiedzeń komisji mogą ulec zmianie – istnieje możliwość, że zostaną zwołane wspólne komisje 

w sprawie Raportu o stanie powiatu śremskiego za 2019 rok . 

Natomiast sesja jest zaplanowana na dzień 26 czerwca (będzie to sesja absolutoryjna). 

Ad 17. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski podziękował za udział w obradach i zamknął XVIII 

sesję Rady Powiatu w Śremie o godzinie 1305. 
 

 

Protokołowała: 

Elżbieta Lewandowska – Jaśniak  


